
PROTOKÓŁ NR 13-10/2007

z posiedzenia 
Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska,

które odbyło się 20 czerwca 2007 r.
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1

Posiedzenie Komisja rozpoczęła o godz. 15:00.

Obecność:
Posiedzenie Komisja odbyła w 7-osobowym składzie,  wg załączonej listy obecności,  
która  stanowi  załącznik  nr  1  do  protokołu, czyli  było  quorum  do  podejmowania 
prawomocnych decyzji.

Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi załącznik nr 2 
do protokołu.

Posiedzeniu przewodniczył radny Piotr Gierszewski – przewodniczący Komisji 
Edukacji Rady Miasta Gdańska, który przywitał radnych i zaproszonych gości. 
Następnie przedstawił następujący porządek posiedzenia:

1. Opiniowanie i przyjęcie projektów uchwał RMG:
- zmieniająca Uchwałę Nr XLI/1458/05 Rady Miasta Gdańska z dnia 25 sierpnia 2005 
w sprawie nadania statutu Zespołowi Szkół Zawodowych Nr 9 w Gdańsku przy ul. 
Dąbrowszczaków  35,  w  związku  z  uchwałami  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie 
utworzenia  Szkoły  Policealnej  dla  młodzieży  na  podbudowie  programowej  szkoły 
średniej i włączenia jej do Zespołu Szkół Zawodowych Nr 9 im. Prof. R. Cebertowicza 
w  Gdańsku  przy  ul.  Dąbrowszczaków  35  oraz  przekształcenia  w  Zespole  Szkół 
Zawodowych Nr 9 im. Prof. R. Cebertowicza w Gdańsku przy ul. Dąbrowszczaków 35 
– dotychczas istniejącego Policealnego Studium Zawodowego Zaocznego w Szkołę 
Policealną dla Dorosłych na podbudowie programowej szkoły średniej – druk nr 257,
- w sprawie zmiany Plany Inwestycyjnego Miasta Gdańska na lata 2007-2011 – druk 
nr 271
-  do projektu  uchwały  w sprawie  zmiany  uchwały  w sprawie  uchwalenia  budżetu 
miasta Gdańska na 2007 rok – druk nr 268 

2. Sprawozdanie z przebiegu matur
3. Szkolnictwo  zawodowe  –  egzaminy  zawodowe,  sieć  szkół,  praktyki 

zawodowe, rozwój
4. Oferta oświaty na okres wakacji letnich
5. Bezpieczeństwo  pobytu  dzieci  i  młodzieży  na  koloniach  (współpraca  z 

Kuratorium Oświaty)
6. Podsumowanie roku szkolnego



7. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.

Komisja jednogłośnie – 6 głosami za przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia.

PUNKT 1

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały:
w sprawie zmiany Plany Inwestycyjnego Miasta Gdańska na lata 2007-2011 – druk 
nr 271

Pani Izabela Kuś – p. o. Kierownika Referatu Planowania i Rozliczeń
Zmianą są objęte tylko te zadania, które mają swoje skutki w latach przyszłych. W 
zakresie działania Państwa komisji jest tylko jedno zadanie, jest to termomodernizacja 
w obiektach oświatowych a konkretnie zwiększenie w 2008 roku środków o 350 000 
zł,  co  stanowi  różnicę  między  wartością  kosztorysową  zadania  polegającego  na 
termomodernizacji w szkole podstawowej nr 45 przy ul. Matki Polki do wysokości 
wartości uzyskanej w przetargu. W momencie, kiedy zostanie zwiększona wielkość 
środków  możliwe  będzie  podpisanie  umów  z  wykonawcą,  co  z  kolei  umożliwi 
wykonanie pierwszego etapu czyli docieplenie budynku jeszcze w bieżącym roku i 
rozpoczęcie  jeszcze  w  okresie  wakacyjnym  inwestycji.  To  tyle  jeśli  chodzi  o 
działalność Komisji Edukacji. 

Komisja przystąpiła do głosowania. 

Ustalenia Komisji:
Członkowie komisji jednogłośnie – 6 głosami za – pozytywnie zaopiniowali projekt 
uchwały – druk nr 271
OPINIA  Nr 13-10/55/44/07

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały:
do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta 
Gdańska na 2007 rok – druk nr 268 

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji
Z zakresu edukacji są zmiany dotyczące zwiększenia wydatków o  kwotę 265 020 zł. 
To zwiększenie wydatków wynika przede wszystkim ze zwiększenia dofinansowania 
do zajęć rekreacyjnych w Gdańskim Ośrodku Kultury Fizycznej  o 120 000 zł.,  jak 
również  przekazanie  na  materiały  związane  z  jubileuszem  szkoły  1230  zł,  zakup 
środków  czystości  w  przedszkolu  nr  948,  na  realizację  zadań  Sokratesa  190  zł. 
Prosimy  również  o  zwiększenie  na  remont  Pałacu  Młodzieży.  Chodzi  przede 
wszystkim  o  wyremontowanie  pomieszczeń  gdzie  będą  się  odbywały  ćwiczenia 
zespołu muzycznego. Prosimy także o zmniejszenie wydatków w kwocie 7384 zł na 
zakup energii w Zespole Szkół i Inżynierii Środowiska ponieważ tych środków nie 



wykorzystano.  Prosimy  o  zaakceptowanie  kwoty  350 000  zł   na  przystosowanie  i 
przygotowanie budynków Gimnazjum nr 3 na przeniesienie Liceum nr 7.

Komisja przystąpiła do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja jednogłośnie – 5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 
druk nr 268
OPINIA  Nr 13-10/57/46/07

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały:
zmieniająca Uchwałę Nr XLI/1458/05 Rady Miasta Gdańska z dnia 25 sierpnia 2005 
w sprawie nadania statutu Zespołowi Szkół Zawodowych Nr 9 w Gdańsku przy ul. 
Dąbrowszczaków  35,  w  związku  z  uchwałami  Rady  Miasta  Gdańska  w  sprawie 
utworzenia  Szkoły  Policealnej  dla  młodzieży  na  podbudowie  programowej  szkoły 
średniej i włączenia jej do Zespołu Szkół Zawodowych Nr 9 im. Prof. R. Cebertowicza 
w  Gdańsku  przy  ul.  Dąbrowszczaków  35  oraz  przekształcenia  w  Zespole  Szkół 
Zawodowych Nr 9 im. Prof. R. Cebertowicza w Gdańsku przy ul. Dąbrowszczaków 35 
– dotychczas istniejącego Policealnego Studium Zawodowego Zaocznego w Szkołę 
Policealną dla Dorosłych na podbudowie programowej szkoły średniej – druk nr 257

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji UM
W trakcie zmian organizacyjnych, które odbywały się w 2005 roku i zmiany nazw 
szkół policealnych, były tez uchwały, które miały dokonać restrukturyzacji internatów. 
Stąd  też  przy  tworzeniu  tych  uchwał  i  nadaniu  nowych  statutów  zespołom  szkół 
wyłączony  został  w  tym statucie  internat.  W nadawanym statucie  był  wykreślony 
internat i teraz prosimy o wprowadzenie tego internatu do statutu szkoły. 

Komisja przystąpiła do głosowania. 

Ustalenia komisji:
Komisja jednogłośnie – 6 głosami za- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

PUNKT 2 
Sprawozdanie z przebiegu matur

Pan Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji UM
Wyników z  matur  jeszcze  nie  znamy.  Pojawią  się  w  ciągu  10  dni.  Do  egzaminu 
maturalnego w gdańskich placówkach w liceach ogólnokształcących przystąpiło 2901 
absolwentów,  w  technikach  1048,  w  liceach  profilowanych  470,  34  w  technikum 
uzupełniającym.  Do  matury  międzynarodowej  przystąpiło  47  uczniów,  to  są 
absolwenci  III  Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku.  Nauczyciele  przepracowali 
przy  przeprowadzaniu  egzaminów  maturalnych  ustnych:  8600  egzaminów  z  jęz. 
polskiego, z języka obcego na poziomie podstawowym 6600 egzaminów, na poziomie 



rozszerzonym 1000 egzaminów. Łącznie przepracowali 4207 godzin za co otrzymali 
wynagrodzenie w wysokości ponad 100 000 zł z okręgowej komisji egzaminacyjnej. 

PUNKT 3
Szkolnictwo  zawodowe  –  egzaminy  zawodowe,  sieć  szkół,  praktyki  zawodowe, 
rozwój

Pan Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji UM
Egzamin potwierdzający kwalifikacje zawodowe rozpoczął się w dniu wczorajszym. 
Wczoraj odbyła się część pisemna tego egzaminu, od dnia dzisiejszego rozpoczęły się 
egzaminy  ustne,  które  będą  trwały  dość  długo  bo  wyniki  tego  egzaminu  zostaną 
ogłoszone 30 sierpnia. Więcej informacji na dzień dzisiejszy nie możemy przekazać 
gdyż egzamin jest w trakcie. Jeśli chodzi o sieć szkół, wczoraj o godz. 15:00 został 
zamknięty  pierwszy etap  rekrutacji  do szkół  ponad gimnazjalnych.  Miasto  Gdańsk 
przygotowało 7400 miejsc  w szkołach ponad gimnazjalnych we wszystkich typach 
szkół. W technikach zaplanowaliśmy ponad 2000 miejsc. W tej chwili mamy 1900 
kandydatów. Wskaźnik jaki powinniśmy uzyskać powinny być większe w tym roku 
niż  w  roku  poprzednim.  Spotykamy  się  z  pracodawcami,  którym  oferujemy 
obejmowanie nazw techników patronatem. Zespół Szkół Samochodowych podpisuje 
umowę z Toyotą,  umowa polega na tym, że firma buduje pracownię dla szkoły w 
zamian za logo firmy na dachu szkoły.  Rynek wchłonie  w tej  chwili  każdą liczbę 
absolwentów.  Chciałem  powiedzieć  jeszcze  o  Liceum  Profilowanym.  Z  pierwszej 
preferencji  na  tych  6000  zgłosiło  się  119  osób.  Powstają  dwie  klasy  Liceum 
Profilowanego w Gdańsku, jedna z nich jest w Conradinum. 

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji
Chciałam powiedzieć jeszcze o wynikach egzaminów gimnazjalnych. Jeśli chodzi o 
Gdańsk, w zeszłym roku Gdańsk miał z części humanistycznej miał 32,1  punkty  w 
tym roku 32,5. z części matematycznej w zeszłym roku miał 26 punktów,  w tym 27,3. 
jeśli  chodzi  o  część  humanistyczną jesteśmy na trzecim miejscu  w województwie, 
natomiast część matematyczną na drugim.   Jeśli chodzi o sprawdziany również jest 
czym  się  pochwalić  bo  my  mamy  28,08  średnia  miasta,  średnia  Polski  26,57, 
województwa 26,2. 

Pan Piotr Gierszewski – przewodniczący komisji
Dziękuję bardzo, do tematyki szkolnictwa zawodowego jeszcze wrócimy na kolejnych 
posiedzeniach. 

PUNKT 4 
Oferta oświaty na okres wakacji letnich

Pan Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji UM



Otrzymaliście  Państwo  od  nas  bogaty  materiał,  gdzie  zwarte  są  szczegółowe 
informacje odnośnie ofert na okres wakacyjny. W budżecie miasta na rok 2007 na 
wypoczynek dzieci przeznaczono ok. 520 000 zł. 75% przeznaczamy na wypoczynek 
zimowy a 25% na wypoczynek letni.  Możemy sfinansować 6134 godzin, środki te 
zostały podzielone na wszystkie placówki,  które wystąpiły.  1/10 z tych wszystkich 
środków została skierowana do dzieci autystycznych. 

PUNKT 5
Bezpieczeństwo  pobytu  dzieci  i  młodzieży  na  koloniach  (współpraca  z 
Kuratorium Oświaty) 

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji UM
Na  stronie  internetowej  Kuratorium  Oświaty  jest  list  otwarty  Pani  Kurator  Ireny 
Pancer do dyrektorów szkół, wychowawców, rodziców dzieci, organizatorów, którym 
przypomniane są zasady bezpieczeństwa. Jeśli są zauważone jakieś uchybienia muszą 
być zgłoszone do Kuratorium. Dlatego, że jeśli chodzi o wypoczynek letni to jest w 
gestii Kuratora. Co roku wszyscy organizatorzy wypoczynku dla dzieci muszą uzyskać 
zgodę kuratorium. Kuratorium rejestruje taką placówkę i obowiązkiem wizytatorów 
jest stały nadzór. Pełna informacja jest na stronie internetowej. 

Pan Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji UM
Każda  z  placówek,  która  ubiegała  się  o  dofinansowanie  musiała  uzyskać  zgodę 
Pomorskiego Kuratora Oświaty. 

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji UM
Musi być również t. zw. karta obiektu na okres ferii zimowych czy letnich, na której 
muszą być podpisy wszystkich służb, również nasza zgoda jako Urzędu Miasta. My z 
ramienia Wydziału Edukacji dając pieniądze, nadzorujemy i kontrolujemy placówki. 
Co roku ubiegamy się o większa kwotę, w tym roku  mamy więcej pieniędzy niż w 
roku ubiegłym.  

PUNKT 6
Podsumowanie roku szkolnego

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji UM
Oceniam ten rok jako dobry. Udało nam się uzyskać dodatkowe środki na remonty, a 
także dofinansowanie do zajęć pozalekcyjnych, sportowych i t. zw. centrum wsparcia 
edukacyjnego. Także w ciągu tego roku była ogromna ilość zajęć pozalekcyjnych w 
szkołach.  wystąpiliśmy  o  dofinansowanie  wyrównywanie  szans  edukacyjnych  z 
projektami  na  2 000 000  zł.  oddaliśmy  jedno  boisko  i  uzyskaliśmy  akceptację  z 
Ministerstwa  na  kolejne  dwa  boiska.  W  następnym  roku  planujemy  wystąpić  do 
Ministerstwa o kolejne trzy boiska. Oddaliśmy też jedną salę gimnastyczną. Trochę 
więc udało się poprawić wizerunek szkół. Na polecenie Pana Prezydenta jest zrobiona 



inwentaryzacja wszystkich boisk, szykujemy długofalową propozycję budowy boisk. 
Ale  mówimy  tutaj  o  dwóch  programach  ministerialnych,  gdzie  mamy  możliwość 
współfinansowania.  Są to  programy:  „Blisko  boisko”  i  „Boiska  szkolne”.  Ale  tam 
trzeba spełniać odpowiednie wymogi. 

PUNKT 7
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji UM
Pozwoliłam sobie dzisiaj zaprosić Panią Dyrektor Zespołu Szkół Specjalnych nr 2 oraz 
Panią Annę Makowską ze Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego nr 2, żeby 
mogły opowiedzieć o Szkole Przysposabiającej do Pracy jaką mają w swojej ofercie.

Pan Piotr Gierszewski – przewodniczący komisji
W  związku  z  tematem,  chciałbym  zapoznać  członków  komisji  z  korespondencją. 
Wpłynęły do nas pisma od rodziców dzieci z Zespołu Szkół Specjalnych nr 1, z prośbą 
o wyjaśnienie i ponowne rozpatrzenie sprawy utworzenia Szkoły Przysposabiającej do 
Pracy na Batorego.

 Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji UM
Ja  jestem  upoważniona  do  uzasadnienia  decyzji  Pana  Prezydenta.  Pan  Prezydent 
przeanalizował dokładnie sytuację, liczbę uczniów i absolwentów jaka w tej chwili 
kończy  szkołę  i  jaka  zadeklarowała  się  do  uczestnictwa  w  szkołach 
przysposabiających do pracy lub Liceum Uzupełniającym. Trzeba było również wziąć 
pod uwagę koszty całego przedsięwzięcia. Budżet planowany jest rok wcześniej i nie 
przewidywał on tworzenia nowych placówek. Z tej analizy wynikało, że dwie szkoły 
przysposabiające, które działają na terenie miasta Gdańska są dobrą i wystarczającą 
ofertą. Pan Prezydent stwierdził, że jeśli jest taka potrzeba, ze Liceum Uzupełniające 
jest  placówką,  do  której  dzieci  chciałyby  uczęszczać  to  należałoby  je  utworzyć. 
Chociaż jest tu także ryzyko, że w połowie roku okaże się, że nie ma wystarczającej 
ilości dzieci uczęszczających do tego Liceum Uzupełniającego.

Pani Janina Wiśniewska – Zespół Szkół Specjalnych nr 1 
Przez wiele miesięcy utrzymywano nas w przekonaniu, że Szkoła Przysposabiająca 
zostanie  utworzona  w  naszej  szkole.  Nagle  5  czerwca  dostajemy  pismo  od  Pana 
Prezydenta, że jednak tej szkoły nie będzie. 

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji UM
To nie prawda, że taka decyzja była od wielu miesięcy. Decyzje na ten temat zapadły 
na  jednym  posiedzeniu  komisji  i  na  tym  samym  posiedzeniu,  na  którym  Pani 
Prezydent  zgodziła  się  na  utworzenie  Szkoły  Przysposabiającej,  Rada  Rodziców 
wystąpiła o utworzenie również Liceum Uzupełniającego. W tym momencie sprawa 
stanęła  na  nowo do  dyskusji.  Obecnie  dajemy propozycje  dla  dwóch  grup  dzieci: 
Liceum Uzupełniające na Batorego i Szkoły Przysposabiające w ZSS nr 2. 



Pani Janina Wiśniewska – Zespół Szkół Specjalnych nr 1 
Ale nie można przerzucać tych dzieci z jednej szkoły do drugiej. One chodziły do tej 
szkoły kilka lat, znają otoczenie, nauczycieli, rówieśników i nagle zostają rzucone w 
zupełnie  obce,  nieznane  sobie  miejsce.  Klimatyzacja  w nowym środowisku  będzie 
trwała bardzo długo. 

Pani Ewa Kloza – Dyrektor Zespołu Szkół Specjalnych nr 2
Zarówno dorosły człowiek jak i  dziecko niepełnosprawne przechodzą pewne etapy 
edukacyjne. Jest to wpisane w życie każdego człowieka. Dlaczego te dzieci mają być 
pozbawione takiej szansy i przez wiele lat znać tylko jedno środowisko? Uważam, że 
zmiany wpływają na rozwój dziecka i są potrzebne.

Pani Janina Wiśniewska – Zespół Szkół Specjalnych nr 1 
Ogólnie bardzo ciężko jest się przestawić nam jako rodzicom a tym bardziej dzieciom, 
które się zżyły ze środowiskiem i nauczycielami. 

Pani Ewa Kloza – Dyrektor Zespołu Szkół Specjalnych nr 2
Zapraszam Panią do naszej placówki, żeby się Pani zapoznała z naszą ofertą i może 
wtedy  zmieni  pani  swoje  zdanie.  Wszystkie  dzieci  są  u  nas  kochane  i  bardzo 
zadowolone. 

 Pan Piotr Gierszewski – przewodniczący komisji
Mam prośbę do Wydziału Edukacji o przygotowanie projektu uchwały powołującej 
Liceum Uzupełniające na najbliższą sesję Rady Miasta. 

 Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji UM
Oczywiście nie ma problemu, przygotujemy taki projekt.   

Pani  Anna  Makowska  –  Dyrektor  Specjalnego  Ośrodka  Szkolno- 
Wychowawczego nr 2 
Chciałabym się zwrócić tu do rodziców dzieci z ZSS nr 1, żeby jednak zapoznali się z 
nasza  ofertą.  Każda szkoła  dla  niepełnosprawnych dzieci  oferuje  bardzo wiele  aby 
zaspokajać  potrzeby  dziecka.  Mamy  świetnych  specjalistów,  psychologów, 
klinicystów. Dziecko niepełnosprawne powinno być diagnozowane przez całe życie 
aby można było modyfikować i  dostosowywać programy do rozwoju dziecka.  Nie 
zgadzam się  ze  stwierdzeniem,  że  dziecko  powinno być  od  początku  do  końca  w 
jednej szkole. 

Pani Irena Dymarska- członek komisji
Składając  wniosek  o  utworzenie  Szkoły  Przysposabiającej  kieruję  się  przede 
wszystkim  oczekiwaniami  rodziców.  Ponieważ  rodzice  mają  w  jakiś  sposób 
podporządkowane  swoje  życie  zawodowe pod kątem swoich  dzieci.  Podwożą  je  i 
przywożą. Uważam, że oferta edukacyjna powinna wychodzić naprzeciw potrzebom 
dzieci i ich rodzin. 

Pani Regina Białousów – Dyrektor Wydziału Edukacji UM



Należy pamiętać, że organizacja szkoły pociąga za sobą ogromne koszty. Te pieniądze 
mogłyby zostać przeznaczone chociażby na dowożenie dzieci niepełnosprawnych do 
szkół.  Otworzenie  oddziału  Szkoły  Przysposabiającej  doprowadzi  do   likwidacji 
którejś z tych szkół oddziału. W Gdańsku mamy dwie tego typu szkoły i utworzenie 
trzeciej powoduje, że zabiera się z rynku uczniów tych szkół. Jeśli chodzi o dzieci z 
Batorego  to  będzie  zorganizowany  dowóz  dla  tych  dzieci.  Łatwiej  nam  jest 
zorganizować transport niż organizować nowy oddział szkolny. 

Pani Maria Małkowska- członek komisji
Ja mam taką propozycję, aby połączyć te dwie szkoły na Wita Stwosza i na Batorego i 
wówczas nie będzie problemu. 

Pan Piotr Gierszewski – przewodniczący komisji
Na chwilę obecną Prezydent Miasta Gdańska przedstawił nam już swoje stanowisko w 
tej sprawie. Chociaż wola radnych była inna to pozostaje nam uszanować taką decyzję. 
Przejdźmy  teraz  do  dalszej  korespondencji.  Dostaliśmy  pismo  od  Spółdzielni 
Mieszkaniowej  „Rozstaje”,  gdzie  informują  o  swoim  stanowisku  odnośnie 
modernizacji dojścia do szkoły oraz pismo od Gimnazjum nr 12 w sprawie nadania 
imienia „Gdańskiego Sierpnia 80”. 

Kserokopię w/w pism przekazano Dyrektorowi Wydziału Edukacji.

Po dyskusji poruszono kolejny temat odnośnie  parametryzacji i na tym posiedzenie 
zakończono. 

Przewodniczący
Komisji Edukacji
Rady Miasta Gdańska

Piotr Gierszewski

Protokołowała
Monika Konwerska 


